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Grankulla stads utlåtande angående utvecklandet av Västra Nylands folkhögskolas verksamhet

Västra Nylands folkhögskola har begärt om ett utlåtande angående
utvecklandet av folkhögskolas verksamhet, i synnerhet angående
påbyggnadslinjen Tian, samt kommentarer gällande budgeten för 2019
och ekonomiplanerna för 2020 och 2021.

Beslut:
Jag beslutar avge följande utlåtande i ovan rubricerade fråga,

Grankulla stad anser att det är mycket beklagligt att påbyggnadslinjen
inte samlar tillräckligt med studerande. Studerande från Grankulla med
behov för påbyggnadsstudier belägna i Karis är med stor sannolikhet
ganska liten. Staden tror att elever som siktar på motsvarande studier
med största sannolikhet söker sig till de påbyggnadslinjer som erbjuds i
Esbo eller Helsingfors.

Behovet av påbyggnadslinjen varierar från år till år. En nedläggning av
påbyggnadslinjen inför 2019-2020 kan vara prematurt. Grankulla stad
ser dessutom ett ökat behov av en instans som kunde ta sig an höjning
av vitsord i läroämnen efter grundskolan. Då konkurrensen om
studieplatser i ”drömgymnasiet” hårdnar i huvudstadsregionen, tar
studerande kontakt med sin före detta grundskola för att begära
möjlighet till särskild examen (Lag om grundläggande utbildning
1998/628, 38 § och Förordning om grundläggande utbildning 1998/852
23 §). För skolorna är särskilda examina problematiska då begäran kan
komma när som helst under läsåret. En för ”hemskolan” extern
examensförare skulle införa en objektiv bedömning som inte är kopplad
till enskilda skolors betoning av läroplanen eller till skolans förhållande
med eleven. En extern examensförare skulle därtill medföra en jämlik
utvärdering av eleven inom samkommunområdet. motsvarande Inom
den finska skolsektorn är det främst grundskolornas vuxenlinje som
erbjuder särskild examen. Motsvarande finns inte på svenskt håll.

För Grankulla stads del är skillnaden i kostnaderna med eller utan
påbyggnadslinje inte i den storleksklassen att vi förespråkar en
nedläggning av påbyggnadslinjen.

Däremot ser staden gärna att en utredning görs över potentiella elever
till påbyggnadslinjen bland medlemskommunerna.

Christoffer Masar
Kaupunginjohtaja
Stadsdirektör

Det här beslutet har undertecknats elektroniskt.
__________________________________________________________
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